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چرا کشتی گیران با نماد شیر عازم 
مسابقات جهانی شده اند؟

ملی پوشان کشتی ایران برای نخستین بار با 
دوبنده های مشکی که نماد شیر بر روی آن ها 
نقش بسته است، در رقابت های قهرمانی جهان 

به مصاف رقبا می روند.
به گزارش ایسنا، تیم های ملی کشتی آزاد و 
فرنگی امید و بزرگسالان ایران برای نخستین بار 
با دوبنده هایی که نماد شیر بر روی آن  طراحی 
شده است، در رقابت های قهرمانی جهان ۲۰۲۴ 

در کشور آلبانی به مصاف رقبای خود می روند.
در شرایطی که برخی سوالات پیرامون چرایی 
ایران  ملی پوشان  دوبنده های  روی  بر  طراحی 
از مسئولان  ایسنا  پیگیری  است،  مطرح شده 
فدراسیون کشتی حاکیست این نماد بر اساس 
اهدافی خاص بر روی دوبنده ها طراحی شده 
است. طبق اعلام مسئولان فدراسیون کشتی، 
شیر نه تنها در فرهنگ  و تاریخ کهن ایران همواره 
مورد  ابهت  و  بی باکی  قدرت،  نماد  عنوان  به 
ستایش قرار گرفته، بلکه در میان شیعیان نیز 
از آن به عنوان نماد دلاوری های حضرت علی)ع( 

یاد می شود و مورد احترام است.
برای  فدراسیون کشتی  نیز  اساس  بر همین 
در  کشتی گیران  جنگندگی  روحیه  بردن  بالا 
میادین جهانی از نماد شیر بر روی دوبنده های 
ملی پوشان استفاده کرده است. همچنین دلیل 
ایران  کشتی  ملی پوشان  دوبنده  مشکی  رنگ 
نیز به این خاطر است که رنگ مشکی از نظر 
روانشناسی نشانه اقتدار بوده و موجب ترس بر 
دل حریفان می شود. بر اساس همین دلایل نیز 
فدراسیون کشتی ملی پوشان کشتی ایران را با 
دوبنده های مشکی با نماد شیر بر روی آن عازم 

مسابقات قهرمانی جهان کرده است.

نویدکیا را برگردانید!

مربی و مدیرفنی سابق مس رفسنجان با اشاره 
به استعفای محرم نویدکیا از باشگاه مس معتقد 
است بهترین گزینه برای هدایت مس رفسنجان 
خود نویدکیاست چرا که صفر تا صد امور تیم 
برای حضور در لیگ بیست و چهارم زیر نظر او 

انجام شده است.
اکبر زبردست در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
شرایط این روزهای مس رفسنجان و استعفای 
محرم نویدکیا از این تیم، اظهار کرد: نمی دانم به 
چه علت آقای نویدکیا استعفا داده و درباره آن 

قضاوت نمی کنم. شاید حق با او باشد.
اردوی پیش فصل خوبی  تیم  داد:  او توضیح 
تدارکاتی  بازی های  و  کرد  برگزار  ترکیه  در  را 
خوبی انجام داد وحتی آقای نویدکیا در شروع 
مسابقات هم آقای پیروانی را برای تقویت کادر 
فنی به تیم اضافه کرد. از همه مهمتر صفر تا 
صد انتخاب بازیکنان، کادر فنی و مسائل فنی 
زیر نظر ایشان بوده و در زمان کنونی که تیم در 
شرایط حساس به سر می برد هیچ کس بهتر از 

نویدکیا نمی تواند به تیم کمک کند.
در شرایط  داد:  ادامه  سابق مس  فنی  مدیر 
فعلی هرکس بیاید مثل آقای نویدکیا نمی تواند به 
تیم کمک دهد بنابراین از مسئولان شرکت مس 
و اعضای کمیته راهبردی و مدیریت خواهش 
می کنم آقای نویدکیا را به تیم باز گردانید. این 
وسط اگر مانعی از نظر مالی و امکاناتی هست 
مس  مطرح  و  سابقه  پر  تیم  تا  کنید  برطرف 

رفسنجان به مشکل نخورد.
مسئولان  از  مجدد  درخواست  با  زبردست 
شرکت مس و کمیته راهبردی برای باز گرداندن 
محرم، تاکید کرد: هر مربی که در شرایط فعلی 
به تیم اضافه شود مانند نویدکیا نمی تواند به تیم 
کمک دهد. به نظرم بهترین تصمیم، بازگشت 

نویدکیا به مس رفسنجان است.
به گزارش ایسنا، حدود ۱۰ روز است که نویدکیا 
مدیران  هنوز  اما  جدا شده  رفسنجان  از مس 
انتخاب  را  او  جانشین  رفسنجان  مس  باشگاه 

نکرده اند.

گزارش ویژه از اردوی تیمی که در سکوت 
خبری است

پانصد دختر در انتظار نیم نگاه 
سرمربی پرسپولیس!

با راه اندازی تیم زنان پرسپولیس حالا کم کم 
باید به خواندن اخبار و حواشی پیرامون این 

تیم هم عادت کنیم!
 به گزارش ورزش سه، بدون تردید حضور 
پرسپولیس در فوتبال زنان، موجب ایجاد شوق 
به  علاقه مند  دختران  میان  زیادی  شعف  و 
فوتبال شده و حالا همه منتظر حضور رسمی 
نام های بزرگ دیگری مثل استقلال، تراکتور، 
فولاد و ... در فوتبال زنان هستند تا به زودی 
زنان  میان  فوتبالی  جذاب  رقابت های  شاهد 
باشیم. به جز سپاهان، ملوان و گل گهر که با 
حضور در لیگ برتر زنان در این زمینه پیشتاز 
هستند؛ چند روز قبل پرسپولیس هم با اعلام 
امتیاز لیگ  نام سرمربی خود و خرید  رسمی 
یکی، حضور قطعی خود را در مسابقات آتی 
لیگ دسته اول اعلام کرد تا کمتر از یک ماه 
دیگر نام یکی از محبوب ترین تیم های فوتبال 
آسیا را در لیگ دسته اول زنان بشنویم! هرچند 
که این باشگاه فرصت حضور در لیگ برتر زنان 
را هم داشت اما بنا به دلایلی تصمیم گرفت تا 
از یک رده پایین تر برای اولین بار تیم زنان خود 

را تشکیل و راهی رقابت ها کند.
اما در میان اخبار فراوان از تیم مردان این 
مخابره  متعدد  رسانه های  توسط  که  باشگاه 
شما  به  پرسپولیس  زنان  تیم  از  ما  می شود؛ 
خبر می دهیم. شاید برای شما جالب باشد که 
دختران  از  استعدادیابی  روز  پنج  طی  بدانید 
دختر  پانصد  از  بیش  فوتبال،  به  علاقه مند 
فوتبالیست با حضور در محل تمرین تیم زنان 
پرسپولیس، زیر نظر شادی رضایی تست های 
مورد نیاز را پشت سر گذاشتند و حالا منتظر 
نظر نهایی سرمربی پرسپولیس هستند تا در 
صورت مستعد بودن البته به اندازه کافی، وارد 

لیست این تیم شوند.
گذاشتن  سر  پشت  از  بعد  رضایی،  شادی 
به  فوتبال  زمین  در  خوب  چندان  نه  دوران 
میدان  وسط  از  زود  خیلی  بازیکن،  عنوان 
گذاشتن  سر  پشت  با  و  رسید  خط  کنار  به 
شد.  عرصه  این  وارد  مربی گری  کلاس های 
مربی که با تاسیس یکی از نخستین مدرسه 
را  فوتبال  در  معلمی  دخترانه،  فوتبال های 
آغاز کرد و نقطه عطف کارنامه او، صعود به 
لیگ برتر به همراه تیمش بود. او که یک بار 
است؛  گذاشته  سر  پشت  را  تجربه ای  چنین 
حالا ماموریت ویژه و مهمی از سوی مدیران 
پرسپولیس دریافت کرده و باید تیم زنان این 
باشگاه را خیلی زود به لیگ برتر برساند تا در 
این  در  بزرگی  نبردهای  فصل هجدهم شاهد 

رقابت ها باشیم.
لیگ  قرعه کشی  که  است  شرایطی  در  این 
یک فوتبال زنان امروز در محل سازمان لیگ 
را  خود  رقیبان  تیم  این  و  شد  خواهد  برگزار 
شناخت.  خواهد  برتر  لیگ  به  صعود  برای 
رضایی  هدایت شادی  تحت  پرسپولیس  زنان 
حدود  سنی  میانگین  و  جوان  کاملا  تیمی  با 
۲۰ سال وارد رقابت ها خواهد شد و علت این 
رضایی  شادی  دلزدگی  احتمالا  جوانگرایی، 
دوران  در  زنان  فوتبال  پیرامون  اتفاقات  از 
مربی ۳۳ ساله حالا  این  و  است  او  بازیگری 
می خواهد هرآنچه خودش در مسیر بازیگری 
جوان  دختران  برای  است؛  نیاورده  دست  به 
پرسپولیسی به ارمغان آورد. در این میان البته 
دختران علاقه مند به تیم استقلال هم منتظر 
یک واکنش رسمی از سوی تیم محبوب خود 
پیرامون تشکیل تیم زنان این باشگاه هستند. 
آن ها قائدتا این عقب افتادن از تیم رقیب در 
فوتبال زنان را برنمی تابند و می خواهند خیلی 
تیم محبوب خود در داربی  برای تشویق  زود 

زنانه به استادیوم های فوتبال بیایند!

 نمایش سه نفره بازیکنان تکنیکی السد روی نقطه 
کرنر به رهبری اکرم عفیف با سوت پایان داور ژاپنی 
پایانی بود بر رویای پرسپولیس در  این  همراه شد و 
علی  فرار  آنکه  از  بعد  سال  شش  حمد،  بن  جاسم 
علیپور، آنها را به سه امتیاز مهم در همین استادیوم 

رساند و البته مقدمات صعود به فینال را فراهم کرد.
جالب اینکه پرسپولیس در جریان پیروزی ۲۰۱۸ نیز 
مدافع راست اصلی خود را در اختیار نداشت و سیامک 
نعمتی برای اولین بار در این پست به میدان رفت و 
وقت  سرمربی  ایوانکوویچ،  برانکو  که  حالی  در  البته 
سکوها  روی  از  محرومیت  دلیل  به  هم  پرسپولیس، 
جدال تیمش را به نظاره نشسته بود، این برد بزرگ رقم 

خورد.
هواداران پرسپولیس امید زیادی داشتند تا این تقارن 
منجر به کسب یک برد دیگر شود و معادلات صعود 
این تیم را تغییر دهد اما یک گل ناگهانی، قرمزها را 
شگفت زده کرد و برتری را به السدی داد که چندان هم 

قدرتمند ظاهر نشده بود.
دریافت گل در آخرین لحظات نیمه دوم، بدترین 
خبر برای خوان کارلوس گاریدو بود. او که با العین، 
موفق به توقف قهرمان قطر شده بود، تمام داشته خود 
را در نیمه دوم روی میز گذاشت و در حالی که نقشی 
فعالانه در کنار زمین ایفا می کرد، تیمش را به سوی 
حمله و هجوم فرا خواند اما طلسم دروازه مشعل برشام 

تا پایان بازی ادامه داشت.
سیو  چند  به  محدود  البته  برشام  مشعل  طلسم 
تماشایی نبود و او از تیرک دروازه هم یاری گرفت تا 
نمایش فاجعه بار در درون دروازه تیم ملی قطر را جبران 
کند و اکرم عفیف را در مسیر انتقام تاریخی خود از 

بازیکنان ایرانی یاری رساند.
البته در نهایت ضرب شست آخری را عفیف با کشتن 
چند دقیقه از زمان بازی در گوشه زمین به پرسپولیس 
زد و اجازه نداد تا تیم گاریدو، انبوه هواداران خود در 
جاسم بن حمد را که تعدادشان به شکلی کنایه آمیز 
بیشتر از هواداران السد بود، با یک گل لحظه آخری 
خوشحال کنند. اما پرسپولیس می توانست در همان 
نیمه اول و پیش از آنکه دیر شود، ضربه کاری را به 
به تک  به خصوص در صحنه تک  بزند،  السد  جان 
لوکاس ژوآئو که باوجود تکنیک و تسلط، همچنان از به 
ثمر رساندن ضربه نهایی عاجز بود و نتوانست توپ را 

وارد دروازه حریف کند.
شاید همین موقعیت های خطرناک و نمایش تهاجمی 
پرسپولیس بود که هضم این شکست را برای گاریدو 

دشوار کرد و واکنش متفاوت او را به همراه داشت. 
سرمربی اسپانیایی که همیشه لحظات پس از پایان 
بازی را به تماس تصویری با خانواده اختصاص می دهد، 
این بار در تنهایی خویش زمین چمن جاسم بن حمد را 
طی کرد و در حالی که یک سیب سبز نیز به همراه 
داشت، ۹۰ دقیقه فرصت سوزی و البته چند صحنه 
مشکوک داوری را با خود مرور کرد و البته به یاد آورد که 
با این باخت، حالا آژیر قرمز برای تیمش در آسیا روشن 
شده است. گاریدو نیز برخلاف همیشه، این بار در مورد 
صحنه های داوری هم صحبت کرد و گفت که باوجود 
وی ای آر تیمش همچنان اسیر اشتباهات داوری است. 
اشاره او احتمالا به بازی های است که با صحنه های 
مناقشه برانگیز داوری همراه بوده و حالا گاریدو که 
ترجیح می داد خود را از صحبت در این مورد بر حذر 
نگه دارد هم سکوت خود را شکسته و به صراحت در 

این باره صحبت می کند.
جالب آنکه گاریدو در طول بازی هم بارها با کمک 
داور مشاجره داشت و در چند صحنه به عدم اعلام 
پنالتی اعتراض می کرد و اعتقاد داشت او باید داور را 
یاری برساند. مسیر پیچیده پرسپولیس در آسیا حالا با 
این شکست دشوارتر هم شده و آنها برای کسب رتبه 
قابل اعتنا، باید از پنج بازی باقی مانده مقابل الریان، 
احتمالا همگی  که  الهلال  و  النصر  الغرافه،  الشرطه، 
رقمی  دو  امتیازات  خواهد شد،  برگزار  ایران  از  خارج 
کسب کنند وگرنه در غیر این صورت، احتمالا در مرحله 
بعدی با تیم های بزرگ تر رودررو خواهند شد. البته حالا 
تیم یک امتیازی پرسپولیس در مسیر حذف قرار دارد.  
شاید برای رضا درویش، موفقیت در این پنج بازی 
چیزی معادل موفقیت در لیگ برتر و جام حذفی هم 
باشد، چرا که اگر پرسپوليس رتبه خوبی را در جدول 

لیگ نخبگان کسب کند، می تواند در مرحله آینده هم 
درآمد شگفت انگیز دلاری  پیروزی  دو  یکی  با کسب 
از  آن  به کسب  توجه  با  که حالا  بیاورد  به دست  را 
طریق فروش عبدالکریم حسن، زیر زبان مدیرعامل 
به  پیش  از  بیش  و  کرده  مزه  کمی  هم  پرسپوليس 

اهمیت آن پی برده است.
پرسپولیسی ها که با سرخوردگی، هتل مجلل خود در 
دوحه را ترک کرده و به سوی فرودگاه دوحه حرکت 
لیگ  صدرنشینی  رقابت  استقبال  به  حالا  می کنند، 
برتر می روند اما تاریخ پنج رقابت مرگ و زندگی را به 
خاطر می سپارند؛ ۱۴ آبان )الغرافه(، ۵ آذر )الریان(، ۱۲ 
آذر )الشرطه( و دو دیدار نهایی مقابل النصر و الهلال 
که پرسپولیس باید تمام تلاش خود را کند تا این دو 
مسابقه تشریفاتی نباشند؛ ۱۶ بهمن و ۲۹ بهمن - شاید 

جشن صعود!

در شرایطی که کمیته فنی نظر نهایی خود در مورد ادامه یا قطع 
همکاری با وحید شمسایی را اعلام نکرده، اما به نظر می رسد فدراسیون 

فوتبال در حال بررسی گزینه ها برای تغییر دوباره سرمربی است.
به گزارش مهر، تیم ملی فوتسال ایران نتوانست با هدایت وحید 
شمسایی، نتایج قابل قبولی در رقابت های جام جهانی کسب کند و 
در مرحله یک هشتم این رقابت ها پس از شکست ۴ بر ۳ برابر مراکش 

وداع زودهنگامی با این مسابقات داشت.
به دنبال این ناکامی، کمیته آموزش فدراسیون فوتبال و مسئولان 
کمیته فوتسال جلساتی را تشکیل دادند تا هم برای آینده این تیم تصمیم 
بگیرند و هم برنامه ریزی های خود را برای جام جهانی ۲۰۲۸ انجام 
دهند. به این منظور دو جلسه در کمیته فوتسال با حضور مسئولان 
و پیشکسوتان این رشته برگزار شد و پیگیری های خبرنگار مهر حاکی 
از آن است که فدراسیون فوتبال تصمیم خود را مبنی بر عدم همکاری 
با وحید شمسایی گرفته است و طی روزهای آینده این خبر به صورت 

رسمی اعلام و پس از آن سرمربی جدید تیم ملی معرفی خواهد شد.
عملکرد شمسایی در تیم ملی

وحید شمسایی در دی ماه سال ۱۴۰۰ و پس از رقابت های جام جهانی 
جانشین محمد ناظم الشریعه شد. او که نخستین تجربه ملی خود را به 
عنوان سرمربی تجربه می کرد در اولین چالش، در جام ملت های آسیا 

در سال ۱۴۰۱ حضور پیدا کرد.
در این مسابقات، هرچند شاگردان شمسایی شروع موفقی داشتند و 
به نظر می رسید تیم ملی بتواند یک بار دیگر بر بام قاره آسیا بایستد اما 
در عین ناباوری شاهد این مساله بودیم که در دیدار نهایی و برابر ژاپن 
با نتیجه ۳ بر ۲ شکست خورد تا سامورایی ها تاج و تخت فوتسال ایران 
را از آن خود کنند و پرونده تیم ملی تحت هدایت شمسایی در سال 

۱۴۰۱ به این صورت بسته شود.
تیم ملی در سال ۱۴۰۲ در مسابقات انتخابی جام ملت های آسیا 
شرکت کرد و جواز حضور در این مسابقات را با برتری برابر مالدیو، 
قرقیزستان و لبنان به دست آورد. اما در اواخر این سال، در دو دیدار 
تدارکاتی در ایران به مصاف روسیه رفت و در بازی اول ۳ بر ۲ به برتری 

رسید و در دیدار دوم با نتیجه ۶ بر ۲ مغلوب شد.
اما سال ۱۴۰۳ سالی بود که چالش های بزرگی پیش روی تیم ملی قرار 
داشت. تیم ملی در تورنمنت ویتنام شرکت کرد و شکست برابر مراکش 

زنگ خطری برای آینده این تیم بود.
شاگردان شمسایی سپس در جام ملت های آسیا حضور پیدا کردند 
و با وجودی که در چند دیدار، انتقادات زیادی به تیم وارد شد و به 
خصوص ساختار دفاعی این تیم مورد نقد قرار گرفت اما در نهایت 
توانست با قهرمانی در این بازی ها، هم جام قهرمانی را از ژاپن پس 

بگیرد و هم جواز حضور در جام جهانی را به دست بیاورد.
شاگردان  شد.  حاضر  ازبکستان  جهانی  جام  در  سپس  ملی  تیم 
شمسایی در دور گروهی از سد ونزوئلا و گواتمالا عبور کردند و شروع 
خوبی داشتند. هرچند در این دو دیدار هم ساختار دفاعی تیم ملی با 
انتقادات گسترده ای مواجه بود. در دیدار سوم گروهی هم تیم ملی در 
دیداری که فرانسه برای شکست به میدان آمده بود توانست به برتری 
برسد و به عنوان تیم نخست راهی دور بعد شود. اما در مرحله یک 
هشتم نهایی برابر مراکش تن به شکست داد و از دور مسابقات کنار 
رفت. این در حالی است که به گواه بسیاری از کارشناسان، تیم ملی 
ایران یکی از جدی ترین گزینه ها برای رسیدن به جمع ۴ تیم پایانی بود.

حال با پایان جام جهانی، ترافیک سنگین مسابقات ملی در سال 
۱۴۰۳ به پایان رسید و مسئولان فدراسیون فوتبال و کمیته فوتسال باید 
به فکر آینده تیم ملی باشند. شواهد به گونه ای است که تیم ملی قرار 
است سرمربی جدیدی را به خود ببیند و رایزنی با سرمربیان مختلف 
دنبال شود. به نظر می رسد تنها چالشی که فدراسیون فوتبال برای پایان 

همکاری با شمسایی داشته باشد مساله نحوه فسخ قرارداد باشد.
گزینه های متعددی برای هدایت تیم ملی وجود دارد و اسامی مختلفی 
هم در این خصوص مطرح می شود که همگی گمانه زنی های رسانه ای 
است و پیگیری های خبرنگار مهر حاکی از آن است هنوز گزینه ای به 
طور جدی مطرح نشده است و اگر فدراسیون فوتبال بخواهد هدایت 

تیم ملی را به مربیان داخلی بسپرد با چند گزینه مواجه است.
محمد ناظم الشریعه و بازگشت عصر طلایی

یکی از گزینه هایی که به نظر می رسد می تواند هدایت تیم ملی را 
برعهده بگیرد محمد ناظم الشریعه است. ناظم الشریعه شهریور ۱۳۹۴ 
بود که به جای »خسوس کاندلاس« هدایت تیم ملی را بر عهده گرفت 
و بعد از حدود ۶ سال کار در این تیم و کسب دو عنوان قهرمانی آسیا و 

یک مقام سوم جام جهانی جای خود را به وحید شمسایی داد.
ناظم الشریعه پس از تیم ملی ایران، یک سال هدایت تیم ملی عراق 

را برعهده داشت. در طول یکسال حضور ناظم الشریعه، تیم ملی عراق 
علاوه بر تغییر نسل، از رده ۵۸ به ۴۲ رنکینگ جهانی رسید و همچنین 

و در آسیا از پانزدهم به هشتم صعود کرد.
ناظم الشریعه سپس راهی کویت شد و هدایت این تیم را برعهده 
گرفت. وی هرچند مسیر موفقی را در کویت آغاز و دنبال کرد و به نظر 
می رسید این تیم بتواند در یک بازه بلندمدت با ناظم الشریعه، آینده 
روشنی داشته باشد اما مسائل پشت پرده و ناتوانی بازیکنان کویتی در 
هضم تمرینات سخت وی باعث شد حضور او در کویت با مشکلاتی 

مواجه شود و در نهایت به قطع همکاری منجر گردد.
محمد صانعی و نخستین تجربه بزرگسالان

یکی دیگر از گزینه های داخلی هدایت تیم ملی، محمد صانعی است. 
صانعی هم در سال های اخیر نشان داده است که می تواند پتانسیل 
کافی را برای هدایت تیم ملی داشته باشد. وی از جمله افرادی است 
که معمولاً به تیم های ملی فوتسال نزدیک بوده است و شناخت و 
تجربه بالایی در این خصوص دارد. هرچند صانعی تجربه سرمربیگری 
در تیم ملی بزرگسالان را در کارنامه ندارد اما مدتی مربی تیم ملی 
بود و سرمربیگری تیم امید را هم برعهده داشت. علاوه بر این، تجربه 

مدیرفنی در تیم ملی بانوان را هم در اختیار دارد.
محمد کشاورز با کارنامه موفق در گیتی پسند

کاپیتان پیشین تیم ملی و سرمربی کنونی تیم فوتسال گیتی پسند 
اصفهان هم از جمله سرمربیان موفق این روزهای فوتسال ایران است 

که می تواند به عنوان یک گزینه برای هدایت تیم ملی مطرح شود.
محمد کشاورز که پس از پایان دوران بازی، وارد عرصه مربیگری 
شد و هدایت گیتی پسند را برعهده گرفت. هرچند کشاورز در عرصه 
مربیگری تجربه زیادی ندارد اما موفقیت های او با گیتی پسند و کسب 
عنوان قهرمانی می تواند او را به عنوان گزینه آینده تیم ملی در نظر 
گرفت اما به نظر هم نمی رسد که مدیران این باشگاه به راحتی را جدایی 

کشاورز از تیمشان موافقت کنند.
دیگر گزینه ها

اسماعیل تقی پور که با تیم فوتسال مس سونگون عنوان قهرمانی 
نگاه سایت فوتسال  از  آورد و در سال ۲۰۲۳  به دست  را  برتر  لیگ 
پلنت به عنوان بهترین سرمربی فوتسال جهان انتخاب شد هم از دیگر 

گزینه های هدایت تیم ملی می تواند باشد.
علی افضل هم که سابقه هدایت تیم هایی چون گیتی پسند و کراپ 

الوند را برعهده دارد دیگر گزینه نیمکت تیم ملی است.
در هر صورت، باید دید در نهایت فدراسیون فوتبال در خصوص ادامه 
همکاری با وحید شمسایی در عمل چه تصمیمی اتخاذ خواهد کرد و 

کدام سرمربی را روی نیمکت تیم ملی می نشاند.

گاریدو نمی توانست شکست را هضم کند

عجیب ترین واکنش ممکن به شکست پرسپولیس!
شکست پرسپولیس در دوحه برای یک نفر بیشتر از همه ناراحت کننده بود.

نیمکت به چه کسی می رسد؟فوتسال ایران در آستانه تغییر دوباره

هواداران 
پرسپولیس 
امید زیادی 

داشتند تا این 
تقارن منجر به 
کسب یک برد 

دیگر شود و 
معادلات صعود 

این تیم را تغییر 
دهد اما یک گل 
ناگهانی، قرمزها 

را شگفت زده 
کرد و برتری را 
به السدی داد 
که چندان هم 
قدرتمند ظاهر 

نشده بود

ریاست کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال به خوبی روی رشوه ۵ میلیاردی 
علیرضا بیرانوند که از زبان خودش جاری شد و به این موضوع اعتراف کرد، 

ماله کشی کرده و انگار همه قفل ها در فدراسیون مهدی تاج باز شده است.
صحبت های ابوالفضل حسن زاده، رئیس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال 
دیگر صدای همه را درآورده است اما در عین ناباوری گویا هنوز برخی امید 
دارند تا مهدی تاج ورودی جدی به این موارد داشته باشد. آن هم رئیسی که 
خود در یک فقره ۸۰۰ هزار دلار اضافه به کارلوس کی روش پرداخت کرده و 

هنوز هیچ توضیحی درباره آن نداده است!
به گزارش تابناک، پس از واکنش علیرضا بیرانوند به رأی کمیته وضعیت 
فدراسیون فوتبال و پرداخت غرامت ۲۰ میلیاردی به باشگاه پرسپولیس، او 
در یک مصاحبه افشاگرانه اعلام کرد نه تنها ۲۰ میلیارد را نمی دهد، بلکه ۵ 
میلیاردی هم که بابت الحاقیه قرارداد به عنوان شیرینی به اعضای هیئت 

مدیره داده را پس می گیرد.
صحبت های بیرانوند به نوعی علیه خودش شد؛ چرا که دروازه بان ملی پوش 
تراکتور افشا کرد که برای الحاقیه قراردادش که با توسل به همان اقدام به 
فسخ قرارداد کرد و در نهایت نیز مشخص شد فسخ او غیر قانونی بوده، به 
اعضای هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس رشوه داده است و همین موضوع یک 
پرونده جدید برای او باز کرد. در این پرونده با رأی بسیار پر انتقاد، کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال حتی آیین نامه خود را زیر سؤال برد و به جای 
محرومیت سنگین این بازیکن به دلیل اعتراف به پرداخت رشوه، یک جلسه 

محرومیت مشروط برای او در نظر گرفتند که این یک جلسه هم با عذرخواهی 
در رسانه بخشیده شد.

حالا پس از چند روز از گذشت این اتفاقات، رأی عجیب و غریب در کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال و واکنش های عجیب تر فدراسیون فوتبال به این 
اتفاقات، رئیس کمیته انضباطی این فدراسیون شروع به توجیه کردن کرده 
است. به نوعی که گویا در فدراسیون مهدی تاج، رشوه دادن و رشوه گرفتن 
ابوالفضل حسن زاده، رئیس کمیته  آزاد است. چرا که  و  ندارد  قبحی  هیچ 
فدراسیون  قضایی  رکن  از  مهم  عضوی  عنوان  به  فدراسیون  این  انضباطی 
فوتبال تشخیص داده است که روی رشوه دادن بازیکن تیم ملی ماله کشی 
با مدیریت مهدی  این شکل قفل همه چیز در فدراسیون فوتبال  به  کند. 
تاج باز شد و گویا دیگر رشوه دادن هم آزاد است، اگر قرار باشد نام آن را 

»شیرینی« گذاشت.
رئیس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در واکنش به اظهارنظر بیرانوند 
درباره پرداخت شیرینی ۵ میلیاردی، گفت: »شیرینی دادن جرُم نیست؛ فرد 
صراحتاً باید جرمی را منتسب کند. بیرانوند صرفاً نشر اکاذیب کرده است.« 
ابوالفضل  اظهارات  این  به  اشاره  با  تسنیم  حبرگزاری  که  اینجاست  جالب 
حسن زاده نوشته است: »اظهارنظری عجیب که عملاً قبح رشوه در جامعه را 
از بین می برد و هر کسی می تواند با هر کلمه "من درآوردی" مثل "شیرینی 
دادن"، "پول چای"، "انعام بچه ها" و ... رشوه بدهد اما از نظر رئیس کمیته 

انضباطی رشوه نداده است.«

قاضی  و  حقوقی  فرد  یک  خود  حسن زاده  که  است  قرار  این  از  موضوع 
است که اینگونه ماله به دست گرفته، در حالی که چندی قبل نقل قولی 
از سیدکاظم موسوی، نماینده سابق مجلس شورای اسلامی، درباره تفاوت 
رشوه و شیرینی که در ادارات رد و بدل می شود منتشر شده بود: »اعتقاد من 
بر این است که شیرینی اگر پرُملات باشد با رشوه یکی است و تفاوتی ندارد 
اما اگر فردی یک جعبه شیرینی یا مبلغی معادل ۵۰۰ هزار تومان تا یک و 
دو میلیون تومان پرداخت کند، تنها شیرینی محسوب می شود همانطور که 
شخصی به خانه کسی می رود و به اندازه بضاعت خود هدیه می دهد. اما 
اینکه افراد مبلغ های ۱۰۰ یا ۵۰۰ میلیون تومانی در ادارات رد و بدل می کنند، 
رشوه محسوب می شود.« هرچند موسوی بعد از انتشار این نقل قول حتی تا 
این حد شیرینی دادن را هم یک شوخی عنوان کرد و گفت: »رشوه دادن از 
یک ریال تا هزار میلیارد تومان تفاوتی با یکدیگر ندارد اما متاسفانه صحبت ها 
را طوری تنظیم کردند که برداشت غلطی از آن شده است. این برداشت که 
۵۰۰ هزار تومان رشوه نیست اما یک میلیارد تومان رشوه محسوب می شود 

به هیچ وجه درست نیست.«
حالا با این شرایط و توضیحات چگونه رئیس کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال رشوه دادن آن هم به مبلغ ۵ میلیارد تومان را به این شکل توجیه 
می کند؟ تسنیم در ادامه گزارش خود ناباورانه معتقد است که مهدی تاج 
باید به این اتفاقات ورود جدی داشته باشد، اما سؤال اینجاست که رئیس 
فدراسیون فوتبال در مواردی بدتر از این چه زمانی ورود کرده است؟ آن هم 

رئیس فدراسیونی که در دوره قبلی مدیریت خود پاداش کارلوس کی روش 
برای صعود به جام جهانی ۲۰۱۸ را از ۸۰۰ هزار دلار به یک میلیون و ۶۰۰ 
هزار دلار رساند و هنوز درباره این تخلف که به گفته علی کفاشیان بدون 
مصوبه هیئت رئیسه بود، توضیحی نداده است. آیا می توان در ساختاری 
که چنین ریاستی دارد، امیدی به تغییر داشت یا برای ورود جدی رئیسش 

صبوری کرد؟

ماله کشی روی رشوه بیرانوند در فدراسیون فوتبال
باز شدن همه قفل ها با مدیریت مهدی تاج


